



Le Corbusier College

France

*The school was named after the famous French architect **Charles-Édouard Jeanneret-Gris**, mostly known as **Le Corbusier**.*

Le Corbusier College is a state school situated in Normandy, in the suburban area of Rouen, a city reachable from Paris in an hour and a half by train. The school is a college of further education that offers a varied choice of trainings. Pupils can study in this school in order to pass the “baccalauréat” (equivalent of A-levels) but also after having obtained it. These general training sections, as well as the vocational ones, are linked to the construction industry and to the building sector. In Le Corbusier College, you can then pass a ‘general and technological “baccalauréat”’. For instance, you can study in the STI2D section (Sciences and Technologies for Industry and Sustainable Development). This particular section focuses on a learning method based on experiments and the creation of projects, case studies and practical activities that allow the pupils to get versatile scientific and technological knowledge and skills related to the industrial sector and sustainability. In the College, pupils can also study in order to get a vocational diploma.

After having passed the “baccalauréat”, students can enroll in an advanced educational program and study two years in the school to obtain a Higher National Diploma. The different HND programs available in the College are mainly linked to the various jobs you find in the building industry. Indeed, we can find a HND Land Surveying, a HND specialising in the Building Envelope, a HND in Construction Management, an Engineering Systems HND and one specialising in Public Works.

Pupils can also carry on studying by passing a bachelor’s degree in Le Corbusier College. This degree allows them to acquire more skills related to the jobs you can find in the building industry.

Le Corbusier College has been participating to the ERASMUS+ project since 2015.



Lycée Le Corbusier

France



Le lycée porte le nom du célèbre architecte **Charles-Édouard Jeanneret-Gris**, plus connu sous le pseudonyme **Le Corbusier**.

Le lycée Le Corbusier est un établissement scolaire public se trouvant en Normandie, dans la banlieue de Rouen, à une heure et demi de Paris en train. Le lycée Le Corbusier est un lycée polyvalent qui propose un choix varié de formations. On y trouve différentes formations pré bac et post bac ainsi que des formations professionnelles liées à l'industrie de la construction et au domaine du bâtiment. Au lycée Le Corbusier, il est possible de faire un baccalauréat général ou technologique comme la filière STI2D (Sciences et Technologies de l'Industrie et du Développement Durable). Le baccalauréat STI2D met l'accent sur les démarches d'investigation et de projet, les études de cas et les activités pratiques pour acquérir des compétences et des connaissances scientifiques et technologiques polyvalentes liées à l'industrie et au développement durable. Il est également possible d'étudier dans le but d'obtenir un baccalauréat professionnel.

Après l'obtention du bac, les élèves peuvent débiter leurs études supérieures en passant un Brevet de Technicien Supérieur en deux ans dans l'établissement. Les BTS du lycée sont principalement liés aux divers métiers du bâtiment. On y trouve le BTS Métiers du Géomètre-Topographe et de la Modélisation Numérique, le BTS Enveloppe du Bâtiment, le BTS Fluides Energies Domotique, le BTS Bâtiment et enfin, le BTS Travaux Publics.

L'établissement propose aussi aux élèves de poursuivre leurs études afin d'obtenir une licence pour acquérir davantage de compétences liées aux métiers du bâtiment.

Le lycée Le Corbusier participe au projet ERASMUS+ depuis 2015.

